
 

 

                        25. september 2023 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:   

1. Er kommunikationsudstyret i Tasiilaq og dens bygder blevet ordnet? 

(Medlem af Inatsisartut, Emanuel Nûko, Naleraq) 

 

 

Begrundelse: 

 

Tasiilaq og dens bygder befinder sig kommunikationsmæssigt i en meget vanskelig position. Bor-

gere i Tasiilaq føler sig skødesløst behandlet. Kommunikationsmæssigt er Tasiilaq og dens bygder 

kommet i meget dårligere position før opdatering af dette, direkte sagt er kommunikationen på Øst-

kysten meget vanskelig, og kan betegnes som ubrugelig. Befolkningen kræver, at de får betalings-

frie 3 måneder eller får erstatning, da kommunikationen er meget besværligt og kan ikke bruges. 

Hastigheden er blevet nedsat efter driften er normaliseret. Vi vil have at de ansvarlige hurtigst mu-

ligt forklarer dette. På den baggrund vil Naleraq ikke være med til at Naalakkersuisut ikke længere 

kan blande sig i spørgsmål vedrørende ejerskabskontrakten. Der er vedhæftet billeder, som viser at 

hastigheden er blevet nedsat ved normaliseringen og tiden derefter. 

 

Jeg vil gerne have svar på mine spørgsmål indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 

 








